
Gdańsk, 26.04.2025 r. 

PRZEMYSŁAW MAJEWSKI 

RADNY MIASTA GDAŃSKA 

Interpelacja Nr 342/25
Pani 

Aleksandra Dulkiewicz 

Prezydent Miasta Gdańska 

Na podstawie Art. 24 ust. 3 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.2018.994 z 

późniejszymi zmianami) składam interpelację w sprawie: 

STANU ZŁOTEJ BRAMY 

Złota Brama jest w fatalnym stanie technicznym. To jeden z najbardziej rozpoznawalnych zabytków Gdańska, 

stanowiący integralną część dziedzictwa kulturowego naszego miasta. 

Pomimo wcześniejszych i niedawnych dotacji udzielonych przez Gminę Miasta Gdańska na jego remont, efekty 

tych działań pozostają niewystarczające. Obecnie Złota Brama jest zasłonięta sklejką, która nie tylko szpeci 

historyczny krajobraz Śródmieścia, ale również budzi uzasadniony niepokój mieszkańców oraz turystów o stan 

zachowania tego unikalnego zabytku. 

Właścicielem budynku jest Stowarzyszenie Architektów Polskich (SARP), które – jak pokazują dotychczasowe 

doświadczenia – nie radzi sobie z realizacją skutecznych i kompleksowych prac konserwatorskich. 

W związku z powyższym, proszę o odpowiedzi na poniższe pytania: 

1.  Czy Miasto Gdańsk planuje przeprowadzenie audytu dotychczasowych wydatków związanych z 

remontem Złotej Bramy oraz oceny skuteczności wykorzystania przekazanych środków? 

2. Czy planowane są rozmowy z właścicielem obiektu (SARP) w celu przekazania odpowiedzialności 

za jego utrzymanie innemu podmiotowi lub nawiązania partnerstwa instytucjonalnego w celu 

przyspieszenia prac remontowych? 

3.  Czy Miasto rozważa możliwość przejęcia (lub częściowego przejęcia) obiektu lub nadania mu 

specjalnego statusu, który umożliwiłby bardziej zdecydowaną interwencję w celu ochrony zabytku? 

4. Jakie są dalsze plany Gminy Gdańsk względem rewitalizacji tego fragmentu miasta i czy przewiduje 

się konkretne terminy zakończenia prac przy Złotej Bramie? 

5. Kiedy zniknie obrzydliwa sklejka, która ogradza zabytek? 

Wpłynęło 05.05.2025 r.



 

 

Złota Brama jest nie tylko symbolem Gdańska, ale również elementem tożsamości mieszkańców. 

Dalsze pozostawanie jej w obecnym stanie może nieodwracalnie wpłynąć na jej wartość historyczną i 

wizerunkową. 

Zgodnie z przepisem Art. 24 ust. 6 oczekuję odpowiedzi w ciągu 14 dni. 

Przemysław Majewski             
Radny Miasta Gdańska   

 
 


